
10 dages forespørgsel om storskærmsarrangementer i forbindelse med EM
Storskærmsarrangementerne med EM-fodboldkampe på havnefronten i løbet af juni har
dannet rammerne for tusindvis af festglade aarhusianere samt dannebrogsflag i så store
mængder, at Danmarksdemokraternes landsmøde er en børnefødselsdag i sammenligning.

Det er kun godt! Sportsbegivenhederne har skabt hygge, fællesskab og sammenhold. Men
desværre har begivenhederne også budt på kaos og skuffede aarhusianere, som ikke kunne
blive lukket ind til arrangementerne, som ellers burde være åbne for alle.

Herudover har letbanen oplevet store udfordringer med sikkerheden, ligesom der til
arrangementerne er blevet brugt tusindvis af engangsplastikkrus, hvilket er i direkte modstrid
med kommunens grønne ambitioner.

Eventet kalder derfor på en grundig evaluering.

Rådmanden for Kultur og Borgerservice bedes derfor besvare følgende spørgsmål:
1) Vil der blive lavet en evaluering af hele eventet og vil rådmanden tage initiativ til at

drøfte den med Kulturudvalget?
2) Hvor mange besøgende har der været på pladsen i alt gennem hele perioden?
3) Hvor mange er blevet afvist ved de tre kampe, hvor man har lukket for besøgende?
4) Vil rådmanden tage initiativ til, at der ved kommende store sportsbegivenheder

skabes storskærmsarrangementer andre steder i Aarhus Kommune, eventuelt i
samarbejde med private aktører?

5) Hvor meget har letbanen været forsinket i forbindelse med arrangementerne - og
hvad har det kostet?

Festglade fodboldfans og fadøl i rigelige mængder hænger uløseligt sammen. De mange
fadøl er imidlertid blevet serveret i engangsplastikkrus. Se vedlagte foto. Dette stemmer ikke
rigtig overens med Aarhus Kommunes grønne ambitioner. Den 27. juni kunne Teknik og
Miljø eksempelvis melde ud, at aarhusianerne har pantet 300.000 genbrugskopper, mens
landets festivaller har skiftet de klimatunge og miljøbelastende engangsplastikkrus ud med
genanvendelige krus.

6) Hvad er baggrunden for valget af engangsplastikkrus og hvem har truffet
beslutningen?

7) Finder rådmanden det i overensstemmelse med kommunens grønne ambitioner?
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